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Tjänstepersoner:  
Susanne Hollander, enhetschef 
Julia Ögren, handläggare 
 
Tidpunkt: 
2023-10-19, kl. 09:34 – 10:45 

Plats: 
Björkhagsplan 6 
 
1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs  
 
3. Val av justerare 
Leif Johansson (PRO), ordförande 
Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 

 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
Övrig synpunkt framfördes från rådet gällande KPR:s protokoll som 
man anser inte vara lika innehållsrikt som det tidigare varit.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
Enhetschef Susanne Hollander berättade om nya riktlinjer gällande 
smittskydd på grund av det åter ökade antalet Covid-smittade. 
Rekommendationerna är nu att använda munskydd i alla 
vårdsituationer där vi befinner oss närmare än två meter mellan 
vårdgivare och brukare, framförallt gäller detta för äldre i särskilt 
boende och i hemtjänsten. Susanne meddelar att de rutiner som togs 
fram under pandemin uppdateras och används. Informationen om 
smittskyddsrekommendationerna kom den 8 november och började 
gälla samma dag.  
 
Rådet diskuterade därefter det nya förbättrade influensavaccinet 
som personer själva får betala för, fråga ställdes huruvida det fanns 
kännedom om skillnaden på detta och det vanliga influensavaccinet, 
vilket ingen närvarande hade mer kunskap om. Diskussion fördes 
även gällande det nya Covid-vaccinet som är på väg samt olika 
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erfarenheter av sätt att tillgå vaccin genom vårdgivare och 
vaccinationscentraler.  
 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 16 november 2023 
 
§ 7 Nattinsatser inom hemtjänsten 
Fråga ställdes från rådet huruvida personalresurser redan finns för 
den kommunala regin och om det finns intresse från befintlig 
personal att gå över. Susanne meddelade att det först ska fattas ett 
politiskt beslut om att ge uppdraget, att det därefter kommer ske 
tillsammans med Farsta och att vi alltid måste annonsera. Susanne 
meddelade vidare att nya regler nu gäller gällande schemaläggning 
och vila vilket behöver tas i beaktande.  
 
Fråga ställdes från rådet huruvida stadsdelen har personal som har 
en lön under Migrationsverkets nya försörjningskrav för 
arbetskraftsinvandring. Susanne meddelade att hon inte kände till 
någon specifik omfattning men att personalavdelningen tillsammans 
med berörda chefer har koll på denna fråga. 
 
Susanne fick frågan hur förvaltningen ser på förslaget om att ha 
nattinsatser inom hemtjänsten även i kommunal regi. Susanne 
meddelade att förvaltningen ser positivt på att kunna nyttja resurser 
effektivt och att privata aktörer också kommer att finnas kvar,  
 
§ 8 Fyllnadsval till det gemensamma funktionshinderrådet för 
Skarpnäcks, Enskede-Årsta-Vantörs och Farstas stadsdelsnämnder 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 9 Ändring av sociala delegationens sammanträdestider för år 
2024 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 10 Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträdestider för år 2024 
Rådet har inga synpunkter. 
 
Fråga ställdes gällande det första sammanträdet i januari och att det 
uppmärksammats att pensionärsrådet inte skulle sammanträda innan 
detta sammanträde. Sekreterare Julia Ögren förklarar att nämnden 
framförallt beslutar om delegationer vid detta första tillfälle.  
 
§ 11 Sociala delegationens sammanträdestider för år 2024 
Rådet har inga synpunkter. 
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Fråga ställdes från rådet om hur sociala delegationens uppdrag ser 
ut och hur de arbetar. Susanne berättade för rådet om uppdraget och 
gav exempel på olika typer av beslut som fattas, samt beslut som 
fattats av tjänstemän och anmäls till sociala delegationen.  
§ 12 Skrivelse angående skolidrottshallar 
Rådet ställer sig positivt till skrivelsen.  
 
§ 13 Förslag till etablering av centralt omsättningslager 
Rådet anser att det är positivt att denna fråga tas upp och att centralt 
omsättningslager bör finnas. Rådet ansåg att det ligger ett potentiellt 
problem i att detta enbart gäller verksamhet i egen regi och att 
läkemedel inte ingår i det centrala omsättningslagret. Frågan om 
läkemedel hänvisas till regionen, rådet ställde frågan huruvida 
regionen har centralt omsättningslager där läkemedel ingår. Susanne 
meddelade att regionen har centralt omsättningslager och att hela 
samhället på olika sätt förbereder från kris och krig, men eftersom 
vi inte får dela information med varandra så saknar vi 
detaljkunskaper om hur arbetet genomförs i regionen. Rådet 
poängterade att läkemedelsförsörjningen är en viktig del av 
beredskapen, inte minst för den äldre delen av befolkningen och att 
det är viktigt att denna fråga tas om hand.  
 
§ 14 Månadsrapporter 2023 
Rådet anser att månadsrapporten är skriven på ett lättöverskådligt 
sätt, och man konstaterar att det finns mycket pengar kvar i år. 
Fråga ställdes om pengarna behöver lämnas tillbaka. Susanne 
meddelade att vi har årsbudgetar och vi därmed behöver återlämna 
alla pengar som är kvar vid årets slut. Analyser görs kring huruvida 
vi kan göra inköp och investeringar nu som kan förenkla nästa år. 
Anledningen till överskottet i äldreomsorgen är att förvaltningen 
inte sett den ökning som man räknat på för personer i särskilt 
boende. Andelen äldre ökar i Skarpnäck samtidigt som att 
efterfrågan på särskilt boende inte ökat på samma sätt, vilket utgör 
en svårighet i beräkningen av kostnader.  
 
§ 20 Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna ärenden 
enligt lista    
Rådet har inga synpunkter. 
 
7. Rapporter 
Inga rapporter.  
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
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Rådet önskar få bli mer delaktiga i förvaltningens arbete med svar 
på remisser i frågor som särskilt berör pensionärsrådets 
intresseområden.  
 
Fråga ställdes från rådet hur förvaltningen ser på sitt samarbete med 
vårdcentraler. Susanne meddelade att samverkansmöten mellan 
vårdcentraler och hemtjänst sker och att det är vår medicinskt 
ansvariga sjuksköterska (MAS) som håller i dem. Ibland bjuds även 
olika chefer in till dessa möten. Det är hemtjänsten och 
beställarenheten som har ett nära samarbete med vårdcentralerna 
med träffar var tredje månad. Särskilt boende har egna läkare och 
ingår därför inte i denna samverkan. 
Önskemål framfördes från rådet att bli inbjudna till ett sådant möte, 
detta då pensionärer som grupp i någon mån är beroende av 
vårdcentraler. Susanne berättade vidare att samverkansmötena rör 
sig på en övergripande nivå och behandlar frågor som kan påverka 
samarbetet på olika sätt såsom nya regler eller om hinder eller 
svårigheter dykt upp. Susanne informerade även att inom ramen för 
samarbetet mellan stadsdelen och regionen är Björkhagens 
vårdcentral utsedd till att vara samordnande vårdcentral, detta 
eftersom vårdcentralerna är så många. De andra vårdcentralerna ska 
också delta i samverkansmötena.  
Rådet framförde att det skulle vara helt relevant att lyssna på ett 
pensionärsråd inom ramen för detta samarbete. Susanne meddelade 
att hon deltar i dessa samverkansmöten, att det i så fall skulle röra 
sig om frågor på en övergripande nivå samt att hon vid nästa tillfälle 
kommer att framföra pensionärsrådets önskemål om att få bli 
inbjudna.  
 
Diskussion fördes vidare mellan rådsmedlemmar om utmaningar 
gällande hur olika det kan se ut mellan olika vårdgivare, att 
erbjudanden om vård kan skilja sig mycket beroende på var man 
bor.  
 
Rådsmedlem lyfte frågan om fältassistenter och varför dessa inte är 
fler än två. Kontakt hade tagits med en av de två fältassistenterna 
och information hade då getts om att de just nu håller på att bygga 
upp sin organisation. Flera rådsmedlemmar skulle delta på kvällens 
trygghetsvandring.  
 
Frågan kring väktare och ordningsvakter samt avtalen kring dessa 
diskuterades av rådet, och man konstaterade att det i och med den 
nya politiska ledningen satsas mer på fältassistenter och socialt 
arbete än på ordningsvakter.  
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Justeras av: 
 
Leif Johansson (PRO), ordförande 
Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 
 
Sekreterare: Julia Ögren 
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